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Euthanasie stijgt fors 

 
Professor Wim Distelmans Artsen verhogen vaak de pijnstillers, als een 

vorm van verdoken euthanasie 

'De Vlaming wordt zich steeds meer bewust van de mogelijkheid tot 
euthanasie.' Dat zegt professor Wim Distelmans (VUB), voorzitter van de 

Commissie Euthanasie. De eerste cijfers van 2013 wijzen op een stijging met 
een kwart ten opzichte van vorig jaar. Bert Heyvaert 

In de eerste drie maanden van dit jaar werden in België 445 aangiften gedaan 

van euthanasie. 'Een opvallend cijfer', zegt professor Wim Distelmans (VUB). 
'Als we dat extrapoleren naar een heel jaar, komen we uit op 1.780 gevallen. 
Dat zijn er liefst 350 meer dan vorig jaar. Wat ook opvalt: van die 445 gevallen 

zijn 80 procent Nederlandstaligen. In Vlaanderen wordt er dus veel vaker 
euthanasie toegepast dan in Wallonië.' 

Er zijn twee verklaringen, zegt de voorzitter van de Federale Commissie 

Euthanasie. 'Er worden sowieso meer gevallen geregistreerd. In 2009 werd 
naar schatting de helft nog niet aangegeven, nu gebeurt dat consequenter. 

Daarnaast is er ook een grote bewustwording in Vlaanderen. Dat merken we 
aan alles. Het LEIF-project(LevensEinde InformatieForum, nvdr.) is een 
gigantisch succes. In twee maanden tijd kregen we al 10.000 aanvragen voor 

een LEIF-kaart, waarop je wilsbeschikkingen geregistreerd staan. De Vlaming is 
zich dus steeds meer bewust van de mogelijkheden rond zijn levenseinde.' 

Daarnaast is er echter nog de 'verdoken euthanasie'. Distelmans maakt zich 

grote zorgen rond de palliatieve sedatie, waar de cijfers ook opvallend stijgen. 
Palliatieve sedatie is passieve stervensbegeleiding: artsen dienen een stervende 

patiënt enkel pijnstillers toe, om zijn lijden zo veel mogelijk te verzachten. Dat 
moet niet geregistreerd worden, dus officiële cijfers zijn er niet. 

'Maar er zijn wel schattingen. In 2002 lag het aantal palliatieve sedaties op 

8.000 van de ongeveer 100.000 Belgische sterfgevallen per jaar. Vandaag 
zitten we aan 15.000. Dat is enorm! Oké, palliatieve sedatie is soms nodig. 
Maar in de praktijk staat het vaak gelijk aan verdoken euthanasie. Artsen 

verhogen dosissen pijnstillers tot die dodelijk zijn. Bovendien overleggen ze 
lang niet altijd met de patiënt, waardoor deftig afscheid nemen soms 

onmogelijk is.' 

Registratie 'verdoken euthanasie' 

Evelien Delbeke, onderzoekster aan de Universiteit Antwerpen, bevestigt: 
'Artsen vragen in 20 procent van de gevallen géén toestemming aan de patiënt 

of zijn vertegenwoordigers.' Delbeke pleit daarom voor een eenheidswet rond 



levenseindezorg. Distelmans ziet zo'n wet minder zitten, en focust vooral op 
registratie van palliatieve sedatie. 'Zo vorm je een wettelijk kader rond die 

handeling. Om een voorbeeld te stellen, hebben we aan de VUB beslist om 
vanaf nu alle gevallen van palliatieve sedatie te registreren.' 
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